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Dobar dan, dragi đaci 

 
Danas ćemo da vidimo tabelu na str. 20. 
 
Ovde se radi o ponavljanju. Prezent glagola smo već radili, tako da će sada biti lakše. 
Kada prepišete celu tabelu dopišite još 2 lica množine koja ćemo sada da uradimo, dakle 
odmah ispod tabele dopišite sledeći sadržaj: 
 
Ihr    seid    habt   heißt   macht   kommt   kauft    spielt 
Sie   sind    haben heißen machen kommen kaufen spielen 
 
Ponovićemo prezent pomoćnih glagola (Hilfsverben) haben i sein.  
Prezent je, znamo, sadašnje vreme (u srpskom ja idem, ti imaš, on radi itd.) Pomoćni glagol 
haben znači imati. Prezent ćemo da dobijemo tako što od samog glagola odbijemo 
nastavak za glagol -en (hab + en). Prvi deo glagola koji nam je preostao kada smo odbili 
nastavak -en je hab(infinitivska osnova). Na hab, tj. infinitvsku osnovu dodajemo određene 
nastavke i tako dobijamo prezent. Ti nastavci bi bili sledeći: 
Jednina (Singular):1.Ich hab+ e= ich habe (ja imam) 
2.Du ha+ st= du hast (ti imaš, gubi se b, tako da imamo hast, NE habst) 
3.Er ha+ t= er hat (on ima, gubi se b, tako da imamo hat, NE habt) 
Sie ha+ t= sie hat (ona ima, gubi se b, tako da imamo hat, NE habt) 
Es ha+ t= es hat (ono ima, gubi se b, tako da imamo hat, NE habt) 
Imamo mali izuzetak, a to je gubljenje suglasnika B u 2.i 3. licu jednine (hast, hat). 
Množina (PluraI): 
1.Wir hab+ en= wir haben (mi imamo) 
2.Ihr hab+ t= ihr habt (vi imate) 
3.Sie hab+ en= sie haben (oni imaju) 
Sie hab+ en= Sie haben (Vi imate, oblik persiranja, S u Sie uvek veliko, kao i uvek veliko V 
u Vi). 
Dakle, prezent gradimo tako što na infinitivsku osnovu (dobijemo je tako što odbijemo 
glagolski nastavak -en ili -n) dodajemo nastavke za prezent, a koji glase: 
 
Jednina:1.lice nastavak e  
2.lice nastavak st 
3.lice nastavak t 
Množina: 
1.lice nastavak en 
2.lice nastavak t 
3.lice nastavak en 
Što se tiče pravila čitanja, st ostaje st, ne menja se u št. 
 
Glagol sein znači biti(ja sam, ti si, on je itd.). On je nepravilan i njega jednostavno učimo 
napamet, on ne podleže ovim pravilima kao prethodni glagol haben. 
Jednina (Singular): 
 
1.Ich bin (ja sam) 
2.Du bist (ti si) 
3.Er ist (on je) 
   Sie ist (ona je) 
   Es ist (ono je) 



 
Množina (Plural): 
 
1.Wir sind (mi smo) 
2.Ihr seid (vi ste) 
3.Sie sind (oni su) 
   Sie sind (Vi ste, persiranje) 
 
Što se tiče pravila čitanja, st ostaje st, ne menja se u št. Po pitanju oba glagola vrede sva 
pravila čitanja koje smo radili, osim st (već sam naveo). 
 
Za ostale glagole postoji pravilo po kojem gradimo prezent, npr. glagol kommen. 
Prezent ćemo da dobijemo tako što od samog glagola odbijemo nastavak za glagol -en 
(komm + en). Prvi deo glagola koji nam je preostao kada smo odbili nastavak -en je komm 
(infinitivska osnova). Na komm, tj. infinitvsku osnovu dodajemo određene nastavke i tako 
dobijamo prezent. Ti nastavci bi bili sledeći: 
 
Ich komm + e 
Du komm + st 
Er komm + t 
Sie komm + t 
Es komm + t 
 
Wir komm + en 
Ihr komm + t 
Sie komm + en 
 
Za domaći uradite prezent glagola lernen, suchen i hören. 
Ne morate da stavljate ove + i slično, odmah uradite oblike prezenta. 
 
 
 
 
 
 
 

 


